



COMITE EXECUTIF NATIONAL 2024



Le Comité Exécutif National du sdf s'est tenu le 12 octobre 2024 à Yaoundé, conduit par son Président National, l'honorable Joshua N. OSIH. À cet effet, plusieurs résolutions ont été prises.



The sdf National Executive Committee was held on October 12, 2024 in Yaounde, led by its National Chairman, the Honorable Joshua N. OSIH. Several resolutions were adopted.

Comité éditorial / Editorial Committee
Les Camarades / The Comrades

Nguidjol Ngan
Atanga Mbah Mbole
Grace Ngwafor
Njinjoh Francis
Henri Kejang
Innocent Mbunyui
Eric Gama
Alexi Kamewe
Ndifor Richard
Abdulsalamu Musa
Rivel Nguemaleu
Ndah Grimbald
Louis Marie Kakdeu
Tah Ndangoh
Jean Takoungang
Djobongue
Margerate Ndzelem
Loïc Esawe
Paul Gouater
Herman Diffo

Contacts :
Tel: +237 672 77 54 93
Email : thevanguardsdf@gmail.com

Site web : www.sdf.cm

Facebook : <https://www.facebook.com/SocialDemocraticFront>

Page twitter : https://x.com/SDF_actualites?t=tSqbqsUM_eM8Oqt3ANB-kkO&s=09

Youtube : https://youtu.be/b-DIW_26Uww?si=BZgD-VO-vCFOVwfBh

COMITE EXECUTIF NATIONAL 2024

REPUBLIC OF CAMEROON
SOCIAL DEMOCRATIC FRONT

DEMOCRACY-JUSTICE-DEVELOPMENT
(POLITICAL PARTY)

NATIONAL EXECUTIVE COMMITTEE
NATIONAL SECRETARIAT
P.O. BOX 490 BAMENDA CAMEROON



RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN
FRONT SOCIAL-DÉMOCRATE

DÉVELOPPEMENT-DÉMOCRATIE-JUSTICE
(PARTI POLITIQUE)

COMITE EXÉCUTIF NATIONAL
SÉCRÉTARIAT NATIONAL
P.O. BOX 490 BAMENDA CAMEROUN

Réf : 035 /SDF.NS/ 2024

RESOLUTIONS DE LA REUNION DU COMITE EXECUTIF NATIONAL TENUE A YAOUNDE LE 12 OCTOBRE 2024

Le Comité Exécutif National du SDF s'est réuni à Yaoundé le 12 octobre 2024 pour délibérer et décider de diverses questions liées au Parti, à la scène nationale et internationale. Au cours de la réunion qui a été présidée par le Président National, l'honorable Joshua OSIH, les résolutions suivantes ont été prises :

A- SUR LA VIE DU PARTI

- Vu les Statuts et le Règlement Intérieur du Parti ;
- Vu la tournée internationale du Président National en Europe ;
- Considérant les rapports des différentes régions ;

Le Comité Exécutif National

- Félicite le Président National pour sa tournée européenne et apprécie le rapport présenté.
- Reçoit la décision de la Circonscription Electorale de Douala 3^e sur le non-respect de l'investiture du Parti et confirme la décision appliquant l'article 8.2 à AZEMBA Achille. Prend acte de la lettre d'excuses de Roger Marie YOUMBISSIE et lui adresse un AVERTISSEMENT.
- Félicite le Sénateur NGAM Honoré et adopte le rapport de la Circonscription Electorale de Bafoussam 1 qui confirme le nouveau Comité Exécutif de la Circonscription Electorale de Bafoussam 1 dirigé par M. TOUKAM André en qualité de Président.
- Félicite et adopte le rapport de l'équipe du NEC présidée par le Révérend Dr FONJINDAM Emmanuel chargée de procéder à une nouvelle élection dans la Circonscription Electorale de Tiko et confirme l'élection de TEBOH George comme nouveau Président de la Circonscription Electorale.
- Adopte les rapports régionaux des régions de l'Adamaoua, du Centre, de l'Est, de l'Extrême-Nord, du Littoral, du Nord, du Nord-Ouest, du Sud, du Sud-Ouest, de l'Ouest et de l'Europe et félicite la région du Nord en particulier pour le travail bien fait et la liste presque complète de tous les agents électoraux de la région qu'elle a fournie.

Power to the People


Member of Socialist International
Membre de l'International Socialiste

Pouvoir au Peuple

- Présente ses condoléances à la famille du regretté Sénateur Alhadji MAIKANO qui s'est éteint le 10 octobre 2024 dans la gloire éternelle.
- Prend connaissance du projet de programme politique 2025-2026 du SDF et habilite le Secrétaire Général à coopter et à diriger une équipe qui organisera le lancement de ce programme à Yaoundé, après quoi le Président National effectuera une tournée nationale pour présenter ce programme au peuple camerounais.
- Demande à tous les Présidents Régionaux d'agir de manière appropriée pour s'assurer que leurs régions soient activement représentées aux prochaines élections municipales et législatives de 2026 en travaillant dur pour assurer la disponibilité des candidats gagnants dans toutes les circonscriptions.
- Rappelle à tous les Présidents de Région qu'ils doivent fournir leurs listes complètes d'agents électoraux et leur liste complète des exécutifs régionaux et de circonscriptions électorales avec leurs numéros de téléphone au plus tard le 15 novembre 2024.
- Rappelle à tous les membres du parti de payer leur cartes d'adhérents pour 2024 et maintient les mêmes tarifs pour 2025.

B- SUR LA SCÈNE NATIONALE

- Considérant le report des élections municipales et législatives à 2026 ;
- Considérant les catastrophes d'origine humaine et naturelle qui ont provoqué une grave crise humanitaire dans de nombreuses régions du pays et notamment dans la région de l'Extrême-Nord en raison des Inondations rampantes ;
- Considérant les rumeurs entourant le lieu où se trouve le Président de la République ;
- Considérant les sorties cacophoniques de divers responsables gouvernementaux sur l'absence du Président, y compris l'interdiction de débats sur la santé du Président émise par le Ministre de l'Administration Territoriale ;
- Considérant la cherté de la vie qui ne cesse de s'accroître et qui est devenue insupportable au Cameroun ;
- Considérant la disparition de nos infrastructures routières nationales, la pénurie d'eau et d'électricité ainsi que le très mauvais service offert à un coût très élevé par les sociétés de téléphonie mobile ;

Le Comité Exécutif National

- Condamne la prorogation répétée des mandats des élus sans justification valable, ce qui porte gravement atteinte à notre démocratie.




Power to the People

*Member of Socialist International
Membre de l'International Socialiste*

Pouvoir au Peuple

- Condamne fermement l'incapacité du gouvernement à faire face de manière adéquate à la crise humanitaire alarmante et qui s'aggrave de jour en jour dans la région de l'Extrême-Nord.
- Appelle le gouvernement à immédiatement mettre en place des travaux de réfection de l'ensemble des digues du Logone et du lac de Maga et à développer, grâce à un aménagement hydrographique efficace, un système durable de confinement des eaux et d'irrigation.
- Rappelle au gouvernement que les rumeurs autour de la localisation du chef de l'État sont alimentées par le fait que nous avons un Président absent.
- Condamne la cacophonie gouvernementale qui ne cesse de s'accroître et qui constitue une preuve suffisante d'un manque flagrant de leadership au sommet.
- Demande au gouvernement de mettre immédiatement un terme à l'actuelle hausse insupportable du coût de la vie, qui est en grande partie causée par la mauvaise gouvernance et les politiques gouvernementales incohérentes.
- Exige que le budget 2025 réduise drastiquement les dépenses de fonctionnement superflues et hors de prix ainsi que le train de vie luxueux du gouvernement, afin de mettre ces fonds à la disposition du bien-être social des Camerounais.
- Exige en outre que le budget d'investissement reflète le coût réel des investissements à réaliser et demande au gouvernement de mettre fin au gré-à-gré qui n'est qu'une voie « légale » de détournements massifs de fonds.
- Met en garde le gouvernement contre une nouvelle hausse du coût de la vie par le biais d'une nouvelle série de hausses des prix du carburant.
- Demande au gouvernement d'assumer pleinement sa responsabilité et de prendre les mesures appropriées pour améliorer le climat des affaires au Cameroun et faire un pas significatif en promouvant d'avantage la protection du contenu local ainsi que la promotion du « Made in Cameroun ».
- Condamne l'incapacité du Gouvernement à entretenir correctement nos routes goudronnées et rurales pour lesquelles le contribuable dépense chaque année d'énormes sommes.
- Condamne l'incapacité du Gouvernement à jouer son rôle de surveillance, de protection et de régulation dans la fourniture de services d'eau, d'électricité et de téléphonie mobile aux consommateurs et appelle le Gouvernement à introduire immédiatement des mesures de réparation répressives à payer par les différentes sociétés fautives aux consommateurs pour leur manque généralisé de prestation de services.



Power to the People

Member of Socialist International
Membre de l'International Socialiste

Pouvoir au Peuple

C- SUR LA SCÈNE INTERNATIONALE

- Considérant le Congrès mondiale de l'Alliance Progressiste qui s'est tenu à Santiago du Chili du 4 au 6 octobre 2024 ;
- Considérant la guerre en cours dans la partie orientale de la République Démocratique du Congo (RDC) ;
- Considérant les guerres en cours au Moyen-Orient qui présentent un risque élevé de dégénérer en conflit régional ;

Le Comité Exécutif National

- Félicite le président national, l'honorable Joshua OSIH, coordinateur pour l'Afrique, ainsi que le Dr HAOUA Madeleine et Benjamin ACHU FRU pour leur élection au conseil d'administration de l'Alliance Progressiste.
- Adhère pleinement au nouveau cadre statutaire, au programme de travail politique, aux principes et au cadre pour la paix au Moyen-Orient et au plan d'action pour l'égalité des genres adoptés lors de la convention mondiale de l'Alliance progressiste.
- Soutient pleinement le président Félix Tshisekedi et la RDC dans leur quête visant à mettre fin à la guerre d'occupation dans l'Est de la RDC.
- Condamne fermement toutes les parties au Moyen-Orient qui se sont lancées dans une guerre insensée qui n'a aucune chance d'aboutir à la paix et demande que l'on donne une chance au dialogue.
- Appelle le Hamas à immédiatement libérer les otages israéliens toujours en captivité et appelle également l'État d'Israël à mettre un terme aux bombardements et aux meurtres insensés de civils à Gaza et au Liban.
- Condamne l'incapacité du gouvernement camerounais à établir des relations diplomatiques avec la Palestine, faisant du Cameroun l'un des deux seuls pays d'Afrique dans cette situation et rappelle au gouvernement que notre amitié avec l'État d'Israël ne doit pas être un obstacle à notre souveraineté diplomatique.
- Se joint aux appels croissants d'autres pays africains et d'agences internationales pour un siège permanent pour l'Afrique au Conseil de sécurité de l'ONU.

Fait à Yaoundé, le 12 octobre 2024 /-

Hon. Joshua OSIH
Président National



Power to the People

*Member of Socialist International
Membre de l'International Socialiste*

Pouvoir au Peuple

THE NATIONAL EXECUTIVE COMMITTEE

DEMOCRACY-JUSTICE-DEVELOPMENT
(POLITICAL PARTY)

NATIONAL EXECUTIVE COMMITTEE
NATIONAL SECRETARIAT
P.O. BOX 490 BAMENDA CAMEROON



DÉVELOPPEMENT-DÉMOCRATIE-JUSTICE
(PARTI POLITIQUE)

COMITE EXÉCUTIF NATIONAL
SECRETARIAT NATIONAL
P.O. BOX 490 BAMENDA CAMEROUN

Ref : 035/SDF.NS/2024

RESOLUTIONS OF THE MEETING OF THE NATIONAL EXECUTIVE COMMITTEE HELD IN YAOUNDÉ ON THE 12TH OF OCTOBER 2024

The National Executive Committee of the SDF met in Yaoundé on the 12th of October 2024 to deliberate and decide on various issues related to the Party, the National and International scene. During the meeting that was chaired by the National Chairman, Hon. Joshua OSIH, the following resolutions were taken:

A- ON THE LIFE OF THE PARTY

- Mindful of the Constitution and the Rules and Regulations of the Party;
- Mindful of the National Chairman's International tour in Europe;
- Considering the reports of the various regions;

The National Executive Committee

- Congratulates the National Chairman for his European tour and appreciate the report presented.
- Receives the decision of the Douala 3 Electoral District on the disrespect of Party investiture and confirms the decision applying article 8.2 to **AZEMBA** Achille. Takes cognizance of the apology letter of Roger Marie **YOUMBISSIE** and issues a **WARNING** to him.
- Congratulates Senator **NGAM** Honore and adopts the report of the Bafoussam 1 Electoral District and confirms the new Bafoussam 1 Electoral District Executive Committee with **TOUKAM** André as the new Electoral District Chairperson.
- Congratulates and adopts the report of the NEC team led by Rev. Dr. **FONJINDAM** Emmanuel assigned to conduct a rerun of the district election in the Tiko Electoral District with **TEBOH** George elected as the new Electoral District Chairperson.
- Adopts the regional reports of the Adamawa, Centre, East, Far North, Littoral, North, North-West, South, South-West, West and Europe regions and congratulates the North region in particular for a job well done in providing a comprehensive list of all polling agents in the region.
- Extends its condolences to the family of late Senator Alhadji **MAIKANO** who passed onto eternal glory on the 10th of October 2024.
- Takes cognizance of the draft 2025 – 2026 SDF political programme and empowers the Secretary General to lead and compose a team that shall organize



Power to the People

Member of Socialist International
Membre de l'International Socialiste

Pouvoir au Peuple

the launching of this program in Yaoundé, after which the National Chairman will effect a national tour to deliver the programme to the Cameroonian people.

- Requests all Regional Chairpersons to act appropriately to ensure that their regions are actively represented in the upcoming 2026 municipal and legislative elections by working hard to ensure the availability of winning candidates.
- Reminds all Regional Chairpersons that they have to provide their complete lists of polling agents and their complete list of regional and electoral district executives with their contact phone numbers on or before November 15th 2024.
- Reminds all party members to pay their membership fee for 2024 and maintains the same rates for 2025.

B- ON THE NATIONAL SCENE

- Considering the postponement of the municipal and legislative elections to 2026;
- Considering the man-induced and natural catastrophes that have ushered in a severe humanitarian crisis in many parts of the country and especially in the Far North region as a result of the rampant floods;
- Considering the rumors surrounding the whereabouts of the President of the Republic;
- Considering the cacophonous outings of various government officials on the President's absence, including the ban of debates on the President's health issued by the Minister of Territorial Administration;
- Considering the ever increasing and unbearable high cost of living in Cameroon;
- Considering the disappearance of our national road infrastructure, the scarcity of water and electricity as well as the very poor service offered at a very high cost by mobile phone companies;

The National Executive Committee

- Condemns the repeated extension of the mandates of elected officials without a sound justification that would allow for such, which is seriously undermining our democracy.
- Strongly condemns the government's inability to properly address the alarming and worsening humanitarian crisis in the Far North region.
- Calls on the government to immediately put in place repair works for the entire Logone and Lake Maga dikes and develop, through efficient hydrographic engineering, a sustainable water containment and irrigation system.
- Reminds the government that the rumors surrounding the whereabouts of the Head of State are fueled by the fact that we have an absentee landlord.
- Condemns the ever increasing government cacophony which is enough evidence of a blatant lack of leadership at the summit.
- Calls on the government to immediately arrest the current unbearable high cost of living which is, to a large extent, caused by bad governance and incoherent government policies.

Power to the People



*Member of Socialist International
Membre de l'International Socialiste*


Pouvoir au Peuple

- Demands that the 2025 budget should drastically reduce superfluous and overpriced functioning expenditure as well as the government's luxurious lifestyle, in order to make those funds available for the social welfare of Cameroonians.
- Further demands that the investment budget be reflective of the real cost of the investments to be achieved and calls on the government to put an end to over the counter procurement (gré-à-gré) which is just a "legal" avenue for mass embezzlements.
- Warns the government not to further increase the cost of living through another round of fuel hikes.
- Calls on the government to assume its full responsibility and take appropriate measures to ameliorate the business climate in Cameroon and go a significant step further in local content protection as well as the promotion of "Made in Cameroon".
- Condemns the Government's inability to properly maintain our tarred and rural roads for which the tax-payer spends enormous amounts of money every year.
- Condemns the government's inability to play its supervisory, protective and regulatory role in the provision of water, electricity and mobile phone services to consumers and calls on government to immediately introduce significantly repressive reparatory measures to be paid by the various companies to flawed consumers for their rampant lack of service delivery.

C- ON THE INTERNATIONAL SCENE

- Considering the Progressive Alliance Global Convention that held in Santiago de Chile from the 4th to the 6th of October 2024;
- Considering the ongoing war in the eastern part of the Democratic Republic of Congo (DRC);
- Considering the ongoing wars in the Middle East that bear a high risk of escalating into a regional conflict;

The National Executive Committee

- Congratulates the National Chairman, Hon Joshua OSIH, Coordinator for Africa and Dr HAOUA Madeleine and Benjamin ACHU FRU for their election as board members in the Progressive Alliance.
- Fully adheres to the new statutory framework, the Political Working Agenda, the Principles and Framework for Peace in the Middle East and the Gender Equality Action Plan as adopted at the Progressive Alliance's Global Convention.
- Fully supports President Felix Tshisekedi and the DRC in their quest to stop the war of occupation in the east of the DRC.
- Strongly Condemns all the parties in the middle east that have embarked on an insane war that has no chance of ushering in peace and calls on dialogue to be given a chance. 

Power to the People



*Member of Socialist International
Membre de l'International Socialiste*

Pouvoir au Peuple

- Calls on the Hamas to immediately release the Israeli hostages still in their captivity and also calls on the State of Israel to put an end to the bombings and irrational killings of civilians in Gaza and Lebanon.
- Condemns the government of Cameroon's inability to establish diplomatic relations with Palestine, making Cameroon one of only two countries in Africa in that situation and reminds the government that our friendship with the State of Israel should not be a deterrent to our sovereign diplomatic mission.
- Joins the growing calls from other African countries and International agencies for a permanent seat for Africa in the UN Security Council.

Done in Yaoundé, on the 12th of October 2024 /-


Hon. Joshua OSIH
National Chairman



Power to the People


Member of Socialist International
Membre de l'International Socialiste

Pouvoir au Peuple

www.sdf.cm

COMITÉ DE RÉDACTION / EDITORIAL COMMITTEE

SUPERVISEUR ÉDITORIAL / EDITORIAL SUPERVISOR : HON. JOSHUA OSIH

RÉDACTEUR EN CHEF / EDITOR-IN-CHIEF : PR TAKOUNGANG JEAN

DISPONIBLE SUR / AVAILABLE ON SDF.CM

CONTACT : +237 672 77 54 93

THEVANGUARDSDF@GMAIL.COM

